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ZA SLOVENSKO TISKOVNO AGENCIJO, Tivolska 50, 1000 Ljubljana 
Občina Škocjan prosi  STA za objavo spodnjega prispevka  v medijih. Hvala lepa.  
 
IZJAVE PREDSEDNICE VLADNE KOMISIJE  SO NEVERODOSTOJNE, 
ZAVAJAJOČE IN ŽALJIVE 
 
Občina Škocjan ne podpira  medsebojnega obračunavanja in  razpihovanja 
kakšnih koli  problemov preko medijev, kajti zadeve je lahko pripeljati do 
vrelišča, ko strasti niso več obvladljive, potem pa se umakniti v varno zavetje 
vladne palače. To zna in zmore vsakdo. Na terenu pa postaja  stanje vsak dan 
bolj nevarno in neznosno, kar se je pokazalo prav ta teden v Dobruški vasi.   
Zato, da predstavimo resnico,  moramo  podati  odgovor na prispevek  »Vonta 
opozorila na izjemno neaktivnost občine Škocjan«.   
 
Občani Občine Škocjan živimo z Romi že vse od leta 1963;  od leta 1984 dalje 
pa opozarjamo državne institucije na  težave in probleme, na črnogradnje, 
nekontrolirano poseganje v prostor, predvsem pa na nemogoč odnos  Romov do 
večinskega prebivalstva in zato na neobhodno potrebo po  pričetku socializacije 
romske populacije.  Nikoli nismo bili in nismo naperjeni proti Romom, vedno 
smo zagovarjali stališče, da  tisti prvi ostanejo, ostale je potrebno odseliti. 
Obljube visokih predstavnikov države  so bile dane, ukrepanja ni bilo nobenega.  
Leta in leta smo prosili, opozarjali, pa nič.  
 
Prišli smo do mejnika, ko je vsak naslednji korak je sila negotov. Na Dobruški 
gmajni živi okrog 300 Romov; dejanja  brezposelnih mladcev so vse bolj 
nesprejemljiva in pogosto mejijo na kriminal. Tega dejstva noče slišali nihče v 
državi!  Ali mora naše večinsko prebivalstvo, ki si služi kruh v potu svojega 
obraza, res živeti v strahu za sebe, svoje otroke in svoje premoženje?! Kdo bo 
nam in našim otrokom zagotavljal ustavne pravice in  varno življenje?!  
 
To vprašanje nas še kako bremeni, zato peljemo aktivnosti vzpostavljanja 
dialoga z romsko populacijo, si prizadevamo poiskati pot, ki bi vodila k 
socializaciji, k medsebojnemu spoštovanju  in kulturnemu sobivanju.  Vsi smo 
ljudje; vsi imamo pravico do lastnega življenja, do sporazumevanja v materinem 
jeziku, do lastne kulture. Vendar, meje obstajajo in treba jih je upoštevati in 
spoštovati. To mora biti dolžnost  vseh.   



  

 
Za lažje sodelovanje je Občina Škocjan v letu 2011 ustanovila Komisijo za 
reševanje romske tematike, ki je izpeljala kar nekaj aktivnosti na področju 
urejanja bivanjskih razmer v smislu očiščenja prostora, delavnice za otroke in 
starše,  lokalna skupnost je zagotovila priklopno mesto za vodo, v teku so 
postopki za izpeljavo projekta Progres.   S KZ Krka, večinsko lastnico 
zemljišča, pozidanega z romskimi objekti, so stekli pogovori o zagotovitvi 
nadomestnih lokacij, vendar se državna sekretarka ga. Tamara Vonta  s 
predlogom ni strinjala, pač pa je samovoljno, brez soglasja občinskih organov in 
lastnikov zemljišč, predlagala, da se  družine preseli na drugo lokacijo poleg 
objektov hišne št. 35, čeprav je bilo na skupnem sestanku v mesecu aprilu 
letošnjega leta dogovorjeno, da se bodo vse aktivnosti  in odločitve predhodno 
uskladile in dogovorile z vsemi vpletenimi stranmi.   Taka dejanja ocenjujemo 
kot nepremišljena in enostranska ter nesprejemljiva.  
 
Poleg tega z vso odgovornostjo navajamo, da bi od državne sekretarke 
pričakovali, da bi, ob obiskih  romskega naselja, delovala v spravljivem tonu, da 
bi opozarjala  Rome na  spoštovanje norm življenja in zakonodaje, da bi jim 
predstavila, da z obstoječim delovanjem ne morejo biti sprejeti v krog 
večinskega prebivalstva. Pa ne.  Z njim všečnim govorjenjem in blatenjem 
občine  še bolj podžiga nestrpnost in nesoglasja med njimi samimi, kaj šele med 
Romi in civilnim prebivalstvom.  
 
Čas, v katerem živimo, je zahteven in težak; delovnih mest je iz dneva v dan 
manj, zato nikakor ne moremo razumeti in tudi ne sprejeti izjav ge. Vonta glede 
rabe zemljišča v Dobruški vasi. Zagotavljanje pogojev za razvoj gospodarstva, 
za pridobitev slehernega delovnega mesta,  je zanesljivo prioriteta vsake lokalne 
skupnosti, ki bi morala biti podprta s strani države.  Državna sekretarka pa je v 
tej zvezi izjavila, »da je Občina Škocjan upravljala z nekim zemljiščem in delala 
zanj svoje načrte, vedoč,  da tam že pol stoletja živijo Romi.« Res je; Občina 
Škocjan dela načrte v smislu dobrega gospodarjenja s svojim prostorom in tu bo 
zrasel gospodarsko tehnološki center, pa če je to Tamari Vonta prav ali ne. 
Vzporedno in istočasno pa se trudimo za rešitev bivanjskih razmer romskih 
družin in pričakujemo konstruktivno sodelovanje državnih organov.  S svojim 
prostorom pa bomo gospodarili sami! 
 
Naj zaključimo:  navedbe o izjemni neaktivnosti Občine Škocjan v zvezi z 
reševanjem romske tematike  v Dobruški vasi, kategorično zavračamo in jih 
smatramo kot enostranske, neverodostojne, zavajajoče in žaljive.  Posledice pa 
bo morala prevzeti predsednica vladne komisije za zaščito romske skupnosti.   
 
       Jože Kapler, župan Občine Škocjan 


